
CORNELLÀ INFORMA / OPINIÓ POLÍTICA / Pàgina 25

El mes de març es van començar a instal·lar els nous 
contenidors de recollida selectiva de residus a la ciutat. 
Segons el contracte adjudicat a Fomento de Construcciones 
i Contratas (FCC), haurien d’haver-se instal·lat a finals de 
l’any passat. I era urgent fer-ho perquè els actuals havien 
quedat obsolets i no complien amb els requisits mínims 
de funcionalitat, seguretat i salubritat, situació que es veia 
agreujada pel fet que la freqüència de recollida selectiva  
de residus no era l’adequada.

El contracte amb FCC inclou la neteja viària, el 
manteniment del clavegueram i la recollida selectiva de 
residus, el seu cost és d’11M€ anuals, el més elevat de la 
ciutat. Es va iniciar l’1 de juliol del 2021 i està estipulat que, 
des d’aquesta data, FCC havia d’ampliar la freqüència de 
la neteja viària i fer-la amb més profunditat, realitzar la 
recollida de mobles vells i voluminosos a domicili, disposar 
dels nous vehicles en un màxim de 6 mesos i canviar tots 
els contenidors de recollida selectiva de residus a finals del 
2021, entre d’altres.

A més, entre les obligacions de FCC, hi ha la de disposar 
dels espais necessaris per a realitzar les operacions 
d’emmagatzematge i muntatge de les noves unitats de 
contenidors i d’acumulació de les unitats substituïdes; però 
hem constatat que, aquest espai, l’ha facilitat l’Ajuntament a 
la zona de “La Caldereria”. No sabem si aquesta empresa està 
pagant un lloguer per fer ús d’aquest espai, o si s’ha establert 
alguna contraprestació o reducció en l’import estipulat per 
aquest servei. Si no és així, no s’estan complint les condicions 
del contracte i estem finançant una prestació que no pertoca.

En reiterades ocasions des d’Esquerra Republicana 
de Cornellà hem denunciat les males condicions dels 
contenidors, així com la necessitat d’incrementar la 
freqüència de la recollida d’escombraries i de la neteja viària. 
Al març del 2017 vam presentar una moció per auditar el 
servei de recollida d’escombraries ja que eren evidents 
les necessitats de millora del servei i era qüestionable que 
s’estigués complint adequadament el contracte. La moció 
no es va aprovar, i el PSC va al·legar que ja s’estava donant 
compliment, quan cada dia hi havia múltiples evidències 
que demostraven el contrari.

Tot i que s’han pogut observar millores en la neteja 
viària i que la recollida selectiva de residus es realitza amb 
més freqüència, continuen havent-hi mancances en el 
servei. Com a oposició, una de les nostres tasques és la de 
fiscalitzar l’actuació de l’equip de govern, i en aquest cas, hem 
demanat que l’Ajuntament interposi una demanda a FCC 
pels danys i perjudicis ocasionats per aquests incompliments, 
ja que, qui acaba pagant les conseqüències del retard en la 
instal·lació dels contenidors, és la ciutadania, que pateix els 
inconvenients d’un servei que no és de qualitat.

Disfrutemos de las calles. Paseemos por ellas, con el ánimo 
de retomar el contacto con los demás, con familiares, con 
amistades o vecinas y vecinos. Ya sea por la necesidad 
de recuperar emociones demasiado tiempo limitadas o 
simplemente por el placer de callejear, aprovechando 
la llegada de la primavera. La ciudad nos brinda además 
múltiples colores en espacios naturales, con la explosión 
de las flores en los árboles y parques que encontramos en 
nuestras vías y paisaje. 

Cornellà ofrece, además, numerosas y diversas posibilidades 
para encontrar actividades donde compartir nuestras 
oportunidades de ocio. Propuestas en las que podemos 
encontrar un momento de pausa, o mejor aún, un motivo 
de alegría, al lado de las personas con las que es importante 
convivir y relacionarnos. Actividades que aprovechan la 
oportunidad de convertir las calles, las grandes avenidas, 
además de plazas y parques, en escenarios donde desarrollar 
todas estas actuaciones, donde los peatones, las personas, 
convivimos en las calzadas para jugar en ellas, para charlar y 
encontrarnos, de vez en cuando, ante la compleja realidad.

Cornellà poco a poco se va transformando en una ciudad 
más amable, más verde, más saludable en definitiva. Con 
campañas como “Cap de setmana sense cotxes” donde calles 
de todos los barrios se convierten en espacios de ocio, donde 
grandes avenidas cobran más vida (30 de abril y 1 de mayo 
tendréis una nueva oportunidad de participar) y nos invitan 
a ocupar el espacio público para pacificarlo y para disfrutarlo, 
la ciudad es más sostenible con menos humos y más vida. 
Tener más biodiversidad, con espacios más verdes y espacios 
más pacificados nos hace ganar en salud, y para nosotros  
eso es fundamental.

Además estas últimas semanas hemos presentado 
el refuerzo en seguridad con la finalidad de mejorar la 
convivencia. Así, la ampliación de la plantilla de la Guardia 
urbana con 12 agentes nuevos, con la incorporación de 
vehículos más eficientes y nuevos equipos de trabajo, con  
el refuerzo de algunos servicios de protección, se aumenta el  
presupuesto municipal destinado a seguridad ciudadana y 
Guardia Urbana un 35% respecto al ejercicio anterior. Esto 
junto a proyectos como los Serenos, ejemplifica la apuesta 
prioritaria por las políticas de seguridad que desde hace años 
vamos haciendo en Cornellà. 

También habréis visto que hemos empezado a instalar los 
nuevos contenedores de basura, hemos reforzado la limpieza 
viaria y la recogida de residuos, así que hay novedades en 
el espacio público, en las calles, por lo tanto, disfrutemos de 
ellas porque son nuestras.

Ya sabéis, nos podéis escribir a psc@aj-cornellà.cat,  
o nos vemos por la ciudad.
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